
Protokół nr V
z V  Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 23 lutego 2011 r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

Otwarcia  V  sesji  Rady  Gminy  Kluki  dokonał  Przewodniczący  Rady  Gminy,  Grzegorz 
Augustyniak, który przewodniczył obradom. Powitał wszystkich Radnych, Pana Wójta,  Panią Skarbnik, 
nowo wybranych Sołtysów oraz wszystkich przybyłych na sesję  mieszkańców gminy. Następnie stwierdził, 
że zgodnie  listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącego 15 radnych, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2  do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Przewodniczący Rady wyczytał kolejno sołtysów nowo wybranej kadencji, którzy krótko się przedstawili.

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad.

Porządek obrad radni otrzymali z zawiadomieniem i materiałami na sesję. Uwag do porządku obrad 
nie wniesiono.  Za przyjęciem proponowanego porządku obrad głosowali wszyscy radni.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy  na rok 2011.
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kluki 

na lata 2011 – 2014.
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2011.
8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Oświaty, Sportu i Kultury.
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Kluki  do  Stowarzyszenia:  „Kraina 

Wielkiego Łuku Warty”.
10. Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
11. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej.
12. Interpelacje i wolne wnioski 
13. Sprawy różne. 
14. Zakończenie obrad. 
 

1



Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Protokół z ostatniej sesji był do wglądu w biurze Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na sali 
obrad. Uwag do protokołu nie było. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Punkt 4 – Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.

Pan Wójt Karol Sikora omówił tematy dotyczące realizowanych spraw w okresie międzysesyjnym:
• Odbyły  się  posiedzenia  komisji  rady  związane  z  analizą  projektu  uchwały  budżetowej. 
Przedstawione wnioski komisji dotyczące wprowadzenia zmian w budżecie nie uwzględniły źródeł 
finansowania. Proponowano, aby nowe zadania były realizowane ze zwiększenia kredytu. 
• Podjęte zostały rozmowy w temacie przystąpienia Gminy Kluki do Stowarzyszenia „Kraina 
Wielkiego  Łuku  Warty”  działającego  jako  Lokalna  Grupa  Działania,  w  celu  wspólnej  realizacji 
działań  na  rzecz  podnoszenia  jakości  życia  na  obszarach  wiejskich  objętych  Lokalną  Strategią 
Rozwoju. Stąd też w porządku obrad projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. 
• Została wykonana analiza możliwości oraz sposobu realizacji budowy kanalizacji deszczowej 
na osiedlu Leśnym w Klukach.
• Trwają prace nad opracowaniem koncepcji odwodnienia w m-ci Parzno.
• Z  informacji  przekazanych  przez  Urząd  Melioracji  i  Urządzeń  Wodnych  wynika,  że 
oczyszczenie  rzeki  Stawki  znajduje  się  na  I  miejscu  w  tym  roku,  wymagane  są  jeszcze  jednak 
uzgodnienia z Ochrona Środowiska.
• Zostały wystosowane pisma do Starostwa w związku z wnioskami radnych w sprawie:
o budowy chodnika w m-ci Ścichawa i Roździn. 
o modernizacji drogi powiatowej na odcinku m-ci: Słupia – Trząs.
• Na  ostatniej  sesji  odbywały  się  rozmowy  na  temat  boiska  przy  Szkole  Podstawowej  w 
Kaszewicach. W związku z możliwością dofinansowania z Ministerstwa Sportu 47% (tylko w tym 
roku),  z  Urzędu  Marszałkowskiego  33%  razem w wysokości  80% była  propozycja  boiska  typu 
„ORLIK”
• Zostały złożone wnioski o dofinansowanie: 
o do Gminy Kleszczów na remont dróg
o do Elektrowni Bełchatów na projekt sali gimnastycznej przy Zespole Szkół w Klukach
o do Gminy Szczerców na boisko wielofunkcyjne 
• Zostało wysłane pismo do Urzędu Marszałkowskiego w sprawie wpisania sali gimnastycznej 
przy Zespole Szkół w Klukach na listę inwestycji rozwoju bazy sportowej województwa łódzkiego. 

2



Punkt 5-  Uchwała w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy  na rok 
2011.

Przewodniczący odczytał  projekt uchwały.  Po dokonaniu kilku poprawek w załącznikach projektu 
uchwały, za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 

Uchwała Nr 27/V/11
Rady Gminy Kluki
Z dnia 23 lutego 2011 r.

w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy  na rok 2011.

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Punkt  6-  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej Gminy Kluki na lata 2011 – 2014.

Przewodniczący  odczytał  uchwałę  Nr  II/131/2011  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej  w Łodzi  z  dnia  14  lutego  2011 r.  w sprawie  opinii  do  projektu  uchwały  o 
wieloletniej  prognozie  finansowej  Gminy  Kluki,  w  której  to  Skład  Orzekajmy  zaopiniował 
pozytywnie projekt uchwały.

Radna  Z.  Dyła –  Komisje  Stałe  Rady  Gminy  na  swoich  posiedzeniach  wnioskowały  o 
wprowadzenie do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kluki innych zadań niż te, które się 
tam znajdują. Komisja Budżetu i Finansów proponowała wprowadzenie do WPF budowę dróg na 
osiedlu Leśnym w Klukach. Radna wyraziła również negatywną opinię dotycząca budowy Domu 
Ludowego w m-ci Nowy Janów, w sytuacji kiedy modernizacja Domu Kultury w Klukach jest 
odkładana na kolejne lata.
Wójt K. Sikora – wyjaśnił, iż wszystkie wnioski dotyczące proponowanych zadań do realizacji, 
które przedstawiły komisje na swoich posiedzeniach,  mimo, iż są jak najbardziej  zasadne nie 
wskazywały  źródeł  finansowania.  Jedynym  wskazywanym  źródłem  był  kredyt  bankowy. 
A zatem, aby wprowadzić do WPF nowe zadanie należy w to miejsce z innego zrezygnować. 
Natomiast w kwestii modernizacji Domu Kultury nabór wniosków o dofinansowanie w Urzędzie 
Marszałkowskim odbędzie się najprawdopodobniej  w trzecim kwartale.  Taki wniosek jest już 
opracowywany i po ogłoszeniu naboru zostanie złożony..
Radna  I.  Lewińska  –  komisje  składały  również  propozycje  w  sprawie  wniosków  na 
dofinansowanie dotyczące modernizacji remizy OSP w Kaszewicach i w Parznie. Żadne wnioski 
i propozycje Komisji Budżetu i Infrastruktury nie zostały uwzględnione. 
Wójt wyjaśnił, iż na tym etapie projektu budżetu nie można już zwiększyć deficytu.

3

http://www.biuletyn.net/nt-bin/start.asp?podmiot=kluki/&strona=submenu_aktualnosci.asp&typ=podmenu&menu=76&podmenu=87&str=1&id=1024


Radna Z. Dyła- jeżeli w tym roku nie będzie naboru wniosków w ramach PROW, należy w 
przyszłym  roku  zacząć  modernizację  Domu  Kultury  z  własnych  środków  rezygnując  z 
wszystkich jednorocznych inwestycji. 
Przewodniczący Rady G. Augustyniak – zaproponował na chwilę obecną zdjęcie z WPF 100 
tys.  zł  z  zadania  „Budowa  Domu  Ludowego  we  wsi  Nowy  Janów”  oraz  200  tys.  zł  z 
modernizacji  Domu Kultury.  Te  środki  przeznaczyć  na zadanie  ujęte  we wnioskach Komisji 
Rady w planie jednorocznym.
 
Po  krótkiej  przerwie  Przewodniczący  Rady poddał  głosowaniu  propozycję  zmniejszenia 
środków w WPF na inwestycję „Budowa Domu Ludowego we wsi Nowy Janów o kwotę 100 tyś. 
zł. (pozostanie 409 380 zł.) Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. Następnie została poddana 
głosowaniu propozycja  zmniejszenia  o 200 tyś.  zł.  w WPF na rok 2011 środków na zadanie 
„  Modernizacja  budynku  instytucji  kultury  w  Klukach”  z  przeznaczeniem  na  inwestycje 
jednoroczne (na rok 2011 pozostaje 423 250 zł). Za proponowanym rozwiązaniem głosowało 11 
radnych, 2 było przeciwnych. 2 wstrzymało się od głosu.

Uchwała Nr 28/V/11
Rady Gminy Kluki
Z dnia 23 lutego 2011 r.

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kluki na lata 2011 – 2014.

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu

Punkt 7 - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2011.

Przewodniczący odczytał:
1) uchwałę  Nr  II/129/2011  z  dnia  14  lutego  2011  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii dotyczącej projektu budżetu Gminy Kluki na 2011 rok. 
Skład orzekający RIO zaopiniował pozytywnie przedstawiony projekt budżetu Gminy Kluki.
2) Uchwałę  Nr  II/130/2011  z  dnia  14  lutego  w  sprawie  opinii  dotyczącej  możliwości 
sfinansowania deficytu budżetowego Gminy Kluki. Opinia składu również była pozytywna. 

Pani Skarbnik E. Bednik omówiła zmiany do projektu uchwały budżetowej, które dotyczą:
- zwiększenia rezerwy na zarządzanie kryzysowe,
- zmiany klasyfikacji budżetowej.
Zmiany  w dochodach  i  wydatkach  związane  są  z  pismem Powiatu  Bełchatowskiego   w sprawie 
dotacji dla Gminy Kluki w wysokości 114 tys. zł z przeznaczeniem na wydatki bieżące gospodarki 
odpadami- 50 tys. zł oraz na utrzymanie zieleni w miastach i gminach- 64 tys. zł.
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Ponadto  wydatki  dokonywane  od  1  stycznia  na  podstawie  projektu  uchwały  budżetowej  zostały 
dostosowane do uchwały budżetowej. 
Również kwoty rezerw, które były zaplanowane w projekcie budżetu w poszczególnych rozdziałach 
klasyfikacji budżetowej zostały przeniesione do rozdziału 75018 rezerwy ogólne i celowe zgodnie z 
wytycznymi RIO w Łodzi (tabela nr 11).
Inne zmiany:
- Zwiększenie wydatków majątkowych związanych z dotacją Powiatu Bełchatowskiego (64 tys. na 
zadania związane z ochroną środowiska wiąże się z koniecznością zabezpieczenia środków własnych 
w wysokości 40% tj. 35 tys. zł.
-  Zwiększenie  wydatków  w  rozdziale  Urzędy  Gmin  związane  jest  z  koniecznością  wypłacenia 
odprawy emerytalnej, nagrody jubileuszowej oraz  ekwiwalentu za niewykorzystany urlop.
- Zwiększenie wydatków w zakresie zatrudnienia pracowników w ramach robót publicznych (kwota 
23,700,00 zł).

Następnie Pan Wójt omówił źródła dochodów, które składają się na budżet Gminy.
 
Uwagi dotyczące projektu budżetu:
Przewodniczący  Rady  G.  Augustyniak - zgodnie  z  sugestią  komisji  budżetowej  propozycje 
zmniejszenia wydatków budżetowych dla instytucji kultury o kwotę 50 tys. zł. 
Wójt K. Sikora wyjaśnił,  iż z  chwilą  rozpoczęcia  modernizacji  budynku Domu Kultury,  zadania 
które powinna jednostka  realizować mogą również odbywać się w innym miejscu czy miejscowości, 
bo  jest  to  Gminny  Ośrodek  Kultury.  Zmniejszenie  środków  przeznaczonych  na  realizację  zadań 
kultury wynikających  ze statutu,  bez  jego uprzedniej  zmiany nie  jest  ani  właściwe,  ani  możliwe. 
Ważne jest również, aby Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury uczestniczył w procesie modernizacji, 
pisaniu wniosku, pozyskiwaniu środków, rozliczaniu oraz doglądaniu prac podczas remontu. Ponadto 
jednostka organizacyjna musi mieć kierownika.
Inne propozycje radnych dotyczące GOK:
- połączenie funkcji Kierownika Biblioteki oraz Dyrektora GOK,
- zmniejszenie wynagrodzeń w GOK.
- zmniejszenie etatów.
Pani Skarbnik wyjaśniła, iż Dyrektor GOK złożyła zapotrzebowanie na środki w wysokości około 
150 tys. zł, minimalna kwota która zabezpiecza funkcjonowanie tej jednostki to wskazane w planie 
budżetu 101 tys. zł. Natomiast system wynagradzania jednostek ustalony jest w przepisach. 
W  wyniku  dyskusji  w  sprawie  wydatków  na  funkcjonowanie  Gminnego  Domu  Kultury 
zaproponowano aby środki na chwilę obecną pozostawić bez zmian, natomiast na najbliższej sesji ten 
temat omówić ponownie.

W następnej kolejności omówione zostały inwestycje jednoroczne ujęte w projekcie uchwały 
budżetowej:
1) Przebudowa drogi gminnej w m – ci Strzyżewice ( 1300 m)
   Radny M. Owczarek – propozycja zmniejszenia środków o 20 tys. zł  z  przeznaczeniem na projekt 
   drogi Strzyżewice – Drzyzdówki.
2) Przebudowa drogi wewnętrznej w m – ci Imielnia ( 1800m.)
3) Przebudowa drogi wewnętrznej w m -ci Roździn ( 230m.)
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4) Przebudowa dróg wewnętrznych w m -ci Kaszewice Kolonia razem ok. 1500 m. 
5) Dokończenie przebudowy drogi gminnej w m – Kaszewice Kolonia ok. 150 m.
6) Przebudowa drogi wewnętrznej w m – ci Podścichawa od drogi powiatowej, ok. 1300 m.
7) Przebudowa drogi wewnętrznej w m -ci Podścichawa od drogi krajowej nr 8, ok. 370 m.
8) Przebudowa drogi wewnętrznej w m – ci Parzno, nr działki 93, ok. 700 m.
9) Przebudowa drogi wewnętrznej w m – ci Zarzecze, nr działki 557/2, ok. 350 m.
Pozostałe  zadania  roczne  dotyczą  zadań  finansowanych  z  wyodrębnionych  środków  funduszu 
sołeckiego oraz  zadań  dotyczących utworzenia terenów zieleni (dotacja celowa z pomocy finansowej 
z budżetu Powiatu Bełchatowskiego).

Propozycje przeznaczenia środków zdjętych z Wieloletniej Prognozy Finansowej  tj. 300 tys. zł.( 100 
tys. z Domu Ludowego w Nowym Janowie i 200 tys. z remontu Domu Kultury w Klukach):
1) Miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego związany z zamiarem budowy cmentarza w 
m – ci Kluki oraz  związana z tym zmiana w Studium Uwarunkowań – kwota 50 tys. zł. 
2) Projekt na kanalizację deszczową na Osiedlu Leśne w m -ci Kluki – kwota 50 tys. zł.
3) Drenaż boiska w m – ci Osina  - kwota 6 tys. zł.
4) Utrzymanie rowów melioracyjnych – 50 tys. zł.
5) Budowa drogi w m – ci Laski, długość ok. 1100 metrów, kwota 200 tys. zł.

Inne propozycje:
− oświetlenie w miejscowości Kawalce, 
− oświetlenie drogi prowadzącej do Kościoła w m- ci Kluki 
− utwardzenie terenu przy cmentarzu w Kaszewicach
− budowa drogi dojazdowej do łąk i pól w m-ci Ścichawa ( ok. 24 tys. zł.), 
− projekt sali gimnastycznej przy Zespole Szkół w Klukach
− projekty na remont remizy OSP w m-ci Parzno i Kaszewice.

Radny H. Kęsy wyjaśnił, iż utwardzenie terenu przy cmentarzu w Kaszewicach, to inwestycja z roku 
2010, która z uwagi na procedury nie została wykonana. Środki przeznaczone w budżecie na ten cel 
powinny być na koniec roku określone uchwałą jako nie wygasające. Gmina Bełchatów w obecnym 
roku przeznaczyła na dofinansowanie tego zadania 20 tys. zł.
Wójt powiedział,  iż działka przeznaczona do utwardzenia została w roku ubiegłym przekazana na 
Gminę i zapewniono środki na to zadanie, nie zdążono jednak go wykonać. Należy zatem zapewnić 
środki na to zadanie.
 Z uwagi na to, że na proponowane zadania nie wystarczy środków zdjętych z Wieloletniej 
Prognozy Finansowej (300 tys.)  Przewodniczący  G. Augustyniak  zgłosił  zdjęcie z planu budżetu 
utworzenie szkolnego placu zabaw przy Szkole Podstawowej w Kaszewicach.
W związku z tym na kwotę 360 tys. zł składają się propozycje zadań na rok 2011: 
• miejscowy plan zagospodarowania (50 tys. zł.), 
• projekt kanalizacji deszczowej w Klukach (50 tys. zł.), 
• drenaż boiska w Osinie (6 tys. zł.), 
• budowa drogi w m -ci Laski (200 tys. zł.), 
• droga dojazdowa do pól i łąk w m -ci Ścichawa (24 tys. zł.), 
• oświetlenie w Kawalcach (30 tys. zł.)
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Propozycja Wójta: ze środków przeznaczonych na projekt i budowę drogi w m -ci Laski, w tym roku 
wykonać  tylko  projekt,  gdyż  jest  to  działka  nadleśnictwa  a  procedury  wywłaszczenia  i  wykupu 
potrwają a za pozostałe środki zrealizować place zabaw przy szkole w Klukach i w Kaszewicach oraz 
projekt sali gimnastycznej przy Zespole Szkół w Klukach.
Radna I. Lewińska – sugestia dotycząca zaciągnięcia kredytu na realizację proponowanych zadań, na 
które zabrakło środków.
Przewodniczący  Rady  G.  Augustyniak zaproponował,  aby  na  chwilę  obecną  zrezygnować  z 
proponowanych inwestycji tj. plac zabaw przy szkole w Klukach i Kaszewicach, projekty na remont 
remizy OSP w Parznie i Kaszewicach, utrzymanie rowów melioracyjnych, oświetlenie do Kościoła w 
Klukach, utwardzenie terenu przy cmentarzu. Natomiast w sytuacji gdy w trakcie roku budżetowego 
znajdą się dodatkowe środki wprowadzić te zadania  do budżetu.
Po przerwie Wójt K. Sikora zaproponował rozwiązanie: w planie rocznych zadań inwestycyjnych na 
rok 2011 zrezygnować na razie z inwestycji przebudowa drogi w m -ci Zarzecze i Parzno (wartość 
zadań – 190 tys. zł.) a  następnie środki te przeznaczyć na:
− plac zabaw przy przedszkolu w Zespole Szkół w Klukach ( 50 tys. zł.)
− projekt na remont remizy OSP w Parznie ( 20 tys. zł.)
− projekt na remont remizy OSP w Kaszewicach ( 20 tys. zł.) 
− budowa boiska przy Szkole Podstawowej w Kaszewicach ( 50 tys. zł.)
− projekt sali gimnastycznej przy Zespole Szkół w Klukach (50 tys. zł.).
a gdy po przetargach zostałyby środki, te dwie drogi zrobić w pierwszej kolejności.
Proponowane zmiany uzyskały akceptację Rady. W związku z powyższym Przewodniczący odczytał 
projekt uchwały budżetowej. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

 
Uchwała Nr 29/V/11
Rady Gminy Kluki
Z dnia 23 lutego 2011 r.

w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2011

Uchwała stanowi załącznik nr  6 do protokołu

Punkt 8 - Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Oświaty, Sportu i Kultury.

Na przewodniczącego Komisji została zaproponowana kandydatura Pana Wiktora Wojewody, który 
wyraził zgodę na kandydowanie. Za przyjęciem kandydatury głosowało 14 radnych, 1 wstrzymał się 
od głosu. Również w wyniku głosowania do składu osobowego Komisji zostali wybrani następujący 
radni:
1) Jacek Sionkowski ( 14 głosów)
2) Mirosław Owczarek ( 14 głosów)
3) Grzegorz Brzeszczęski ( 14 głosów)
4) Henryk Kęsy ( 13 głosów)
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Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 30/V/11
Rady Gminy Kluki
Z dnia 23 lutego 2011 r.

w sprawie powołania Komisji Oświaty, Sportu i Kultury

Uchwała stanowi załącznik nr  7 do protokołu

Punkt 9-     Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Kluki do Stowarzyszenia  
„ Kraina Wielkiego Łuku Warty”.

Przewodniczący odczytał projekt uchwały Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 31/V/11
Rady Gminy Kluki
Z dnia 23 lutego 2011 r.

w sprawie przystąpienia Gminy Kluki do Stowarzyszenia   „ Kraina Wielkiego Łuku Warty”.

Uchwała stanowi załącznik nr  8  do protokołu

Punkt 10   -   Podjęcie innych niezbędnych uchwał.

W tym punkcie porządku obrad nie były podejmowane żadne uchwały.

Punkt 11 – Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej.

Przewodniczący Rady G. Augustyniak omówił sprawy z następującego zakresu:
1) dworek w m- ci Słupia ( były prowadzone rozmowy w kwestii przejęcia dworku przez Gminę 
Kluki, ale odbył się przetarg i właścicielem został przedsiębiorca z Radomska).
2) 20 stycznia 2011 odbyło się spotkanie wyjazdowe do m- ci Parzno, Roździn, Cisza z udziałem 
Pana Starosty,  członka Powiatowego Zarządu, Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg, Pana Wójta 
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Gminy  Kluki,  Kierownika  referatu,  Przewodniczącego  Rady  oraz  Przewodniczącej  Komisji 
Infrastruktury  dotyczące sposobu odwodnienia tych terenów.
3) w miesiącu styczniu odbyło się: 
a)  spotkanie opłatkowe ze strażakami w remizie OSP w Strzyżewicach.
b)  szkolenie dla radnych 
c)  udział w  finale X przeglądu  Kolęd i Pastorałek w Bełchatowie, na którym młodzież i dzieci ze 
Szkoły w Klukach zajmowały wysokie miejsca.
4) udział  w  szkoleniu   organizowanym  przez  Związek  Komunalny  Gmin  w  Kleszczowie  z 
zakresu informacji niejawnych.
5)  Spotkanie ze Starostą Powiatu Bełchatowskiego w sprawie konieczności wielu inwestycji na 
terenie Gminy Kluki ( przede wszystkim drogi powiatowe)
6) udział w zebraniu Członków Zarządu Związku Komunalnego Gmin w Kleszczowie
7) spotkanie  z  mieszkańcami  osiedla  Leśne  w  Klukach,  którzy  zgłaszają  brak  umów  na 
korzystanie z kanalizacji, mieszkańcy zgłaszają również  powstałą podczas mrozów awarię zbiornika 
oczyszczalni
8) reprezentacja  naszego  samorządu  brała  udział  w  turnieju  Samorządowców  i  Służb 
Mundurowych  w Szczercowie, gdzie zajęła IV miejsce

Punkt 12.13 – Interpelacje i wolne wnioski. Sprawy różne.

Wójt  K.  Sikora przekazał  informację  dotyczącą  utworzonych  kont  pocztowych  dla  radnych  i 
sołtysów, które radni otrzymali przed sesją. 
Następnie  Przewodniczący  Rady odczytał  pisma,  które  wpłynęły  do  Rady  Gminy  w  okresie 
międzysesyjnym;
1) pismo w sprawie zmiany zasad nocnej i świątecznej pomocy lekarskiej. Od 1 marca 2011 roku 
opiekę nad pacjentami mieszkańców Gminy Kluki przejmuje Bełchatowskie Centrum Medyczne, ul. 
19 stycznia,
2) pismo od Komendy Powiatowej  Policji  w sprawie konieczności  rozważenia  wprowadzenia 
rozwiązań  z  zakresu  inżynierii  drogowej  w  Miejscowości  Nowy  Janów  (skanalizowanie  ruchu 
pieszych w rejonie przystanku autobusowego na którym zbierają się dzieci dojeżdżające do szkoły – 
barierki, oznakowanie światłem pulsacyjnym przejścia dla pieszych,  itp.)
3) wniosek od Pani M. Bartczak ze Strzyżewic dotyczący budowy przepustu pod drogą gminną
4) wniosek od pani D. Mielczarek oraz Pani B. Marianowskiej w sprawie budowy oświetlenia 
ulicznego
5) wniosek od mieszkańców wsi Podścichawa dotyczący budowy drogi 
6) pismo  od  pani  Z.  Szczepanik  w  sprawie  dodatkowych  zajęć  rewalidacyjnych  dla 
niepełnosprawnego dziecka
7) sprawozdanie  z  wysokości  średnich wynagrodzeń nauczycieli  na poszczególnych  stopniach 
awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Kluki
8) wniosek od mieszkańców Gminy Kluki dotyczący ujęcia w uchwale budżetowej na rok 2011 
budowy  boiska  wielofunkcyjnego  „ORLIK  2012”  przy  Szkole  Podstawowej  w  Kaszewicach 
podpisany przez 316 mieszkańców.
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9) przekazanie  według właściwości Powiatowemu Zarządowi Dróg pismo Pana J.  Kaczmarka 
oraz P.  Golinowskiego z  m- ci  Parzno wnioskujących w imieniu  mieszkańców Parzna w sprawie 
odbudowy rowów przydrożnych wzdłuż drogi powiatowej 
10) wniosek od Państwa Małgorzaty i Romana Lis w sprawie remontu drogi dojazdowej nr 619 w 
Klukach
11) wniosek mieszkańców wsi Żar i Chmielowiec dotyczący  ujęcia w budżecie  wymienionych 
dróg 
12) pismo  od  kierownika  Ośrodka  Zdrowia  –  lek.  Med.  G.  Kamińskiego  w  sprawie  remontu 
ośrodka 
13) pismo  od  Z.  Matyśkiewicza,  P.  Szczepanowskiego  –  Chełmońskiego,  B.  Sałaj  w  sprawie 
nazwania drogi z Parzna do Domiechowic  „ Aleja Wandy Malczewskiej”
14) wniosek od Pana M. Cieślak  dotyczące  utwardzenia drogi w m – ci Bożydar
15) pismo  od  Rady  Rodziców  przy  Szkole  Podstawowej  w  Kaszewicach  dotyczące  ujęcia  w 
budżecie na rok 2011  realizacji  placu zabaw przy Szkole Podstawowej w Kaszewicach
16) pismo od Księdza Proboszcza D.  Mordaki   w imieniu  Rady Parafialnej  i  parafii  Kluki  w sprawie 
wykonania  oświetlenia  ulicznego  wzdłuż  drogi  prowadzącej  do  kościoła  oraz  w sprawie  przystąpienia  do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego z przeznaczeniem na rozbudowę cmentarza
17) pismo od  radnej  D.  Stankowskiej  w sprawie  uwzględnienia  w budżecie  budowy chodnika  we wsi 
Ścichawa
Na zakończenie radny J. Sionkowski  - Przewodniczący Komisji doraźnej powołanej do rozpatrzenia protestu 
do przeprowadzonych wyborów na sołtysa w m – ci Kaszewice odczytał protokół z posiedzenia tej Komisji. 
Komisja wyznaczyła termin kolejnego posiedzenia na 8 marca 2011 r., na które zostaną zaproszeni członkowie 
Komisji Skrutacyjnej, Pani T. Kocińska – Grzybek, Pan P. Matyśniak oraz radca prawny A. Domański.

Punkt 14 – Zakończenie obrad.

O godzinie 20:50 Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zakończył obrady.

Protokolant: Danuta Stolarczyk                                                          
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